
  

  

 
 
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA 
PEL PLE MUNICIPAL EN DATA 6 DE SETEMBRE DE 2018 

 
 
A la Casa Consistorial de la Vila de CARDONA, essent les 19,00 hores del dia 
6 de setembre de 2018, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, en sessió 
ordinària, sota la Presidència de l'Il·lm. Alcalde-President, SR. FERRAN 
ESTRUCH I TORRENTS, amb l’assistència dels Regidors que a continuació 
s’indiquen: 
 

SR. JOSEP TRISTANY I CLARET 
SRA. AIDA MOLNER I PEJOAN 
SR. JOAN HERNANDEZ MOSCOSO 
SRA. MAITE BARRERA I PONS 
SR. SERGI BALLESTEROS I GREGORIO 
SRA. ANNA MARIA SALA VILLARÓ 
SRA. ROSA RUIZ  I PUBILL 
SRA. MONTSERRAT OBRADORS I PALAU 
SR. JOAN JANÉ I SARDANS   
SR. JORDI CASAS I PONS 

 
Assistits per mi, la sotasignant Secretaria-Interventora accidental de la 
Corporació,  Sra. Brígida Manau i Vila. 
 
 
El president obre l'acte i s'entra a conèixer els assumptes inclosos a l'ordre 
del dia, recaient sobre aquests assumptes, els acords que a continuació es 
relacionen: 
 
 
1.- EXPEDIENT 1460/2018. NOMENAMENT DE LA SRA. ANNA MARIA 
SALA VILLARÓ, COM A REGIDORA D'AQUEST AJUNTAMENT PER LA 
FORMACIÓ POLITICA D'ERC. 
 
L'alcalde explica que la presa de possessió dels regidors de Cardona, com és 
costum, es fa davant de la Carta de Poblament de Cardona del 986, en tant 
que origen del municipi, a part de la resta d'ordenament jurídic vigent. 
 
L'alcalde demana a la regidora: “Jureu o prometeu per la vostra consciència 
i honor complir fidelment les obligacions del càrrec de regidor de 
l’Ajuntament de Cardona, amb lleialtat al Rei i guardar la Constitució com a 
norma fonamental de l’estat així com l’Estatut d’Autonomia de Catalunya?. 
 
La Sra. Anna Maria Sala Villaró respon: “Sí, ho prometo, per imperatiu legal 
i per fidelitat a Catalunya i al poble de Cardona” 
  
L'alcalde felicita a la Sra. Anna Maria Sala Villaró com a nova regidora del 



  

  

consistori de Cardona, i posteriorment rep la felicitació de tota la resta de 
regidors que integren el Ple. 
 
La nova regidora ocupa el seu lloc al Saló de sessions. L'alcalde li dóna la 
benvinguda i li ofereix el seu suport i el de l'equip de govern en el que pugui 
necessitar, i li desitja el màxim de sort i encerts en el desenvolupament del 
càrrec. 
 
El Sr. Estruch li agraeix que estigui disposada a assumir el càrrec de 
regidora en els mesos que queden de legislatura i la seva voluntat de 
treballar per Cardona i el país. També celebra la presència de la seva família 
per acompanyar-la en aquest acte de presa de possessió, i remarca l'orgull 
que suposa ser regidor de l'Ajuntament i poder servir els veïns i veïnes. 
 
 
 
 
2.- APROVACIÓ ACTES ANTERIORS.-  
 
2.1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS: PLE 
ORDINARI CELEBRAT EL DIA 5 DE JULIOL DE 2018, PLE 
EXTRAORDINARI CELEBRAT EL DIA 20 DE JULIOL DE 2018 I PLE 
EXTRAORDINARI CELEBRAT EL DIA 30 DE JULIOL DE 2018. 
 
Examinades les actes de les sessions anteriors següents: Ple ordinari del dia 
5 de juliol de 2018, Ple extraordinari del dia 20 de juliol de 2018 i Ple 
extraordinari del dia 30 de juliol de 2018, s'aproven per unanimitat dels 11 
regidors presents que composen la Corporació. 
  
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
 
 
3.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
3.1.- ALCALDIA.- 
 
3.1.1.- EXPEDIENT 1449/2018. DICTAMEN RELATIU A LA 
DESIGNACIÓ DE PATRÓ DE LA FUNDACIÓ CARDONA HISTÒRICA. 

 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
 
 



  

  

“Antecedents 
  
En data 7 de juny de 2016 es va constituir formalment el Patronat de la 
Fundació Cardona Històrica amb l’acceptació del càrrec de patró per part 
dels vuit patrons escollits en representació de l’Ajuntament de Cardona, i 
recollint l’acord del Ple de la corporació, en sessió extraordinària celebrada 
el dia 31 de maig de 2016, que va adoptar per unanimitat l’acord de 
designació dels vuit patrons següents, d’acord amb el previst a l’article 17 
dels estatuts de la Fundació: 
  

- Ferran Estruch Torrents, que actuarà com a President 
- Josep Tristany Claret 
- Aida Molner Pejoan 
- Alfons Romero Idígora 
- Josep Serra Casals 
- Jordi Ruiz Santandreu 
- Jordi Casas Pons 

  
Posteriorment, per acord del Ple de la corporació, en sessió ordinària del dia 
1 de març de 2018, es va adoptar per unanimitat l’acord de designar les 
següents representants municipals com a membres del Patronat de la 
Fundació, en substitució dels Srs. Josep Serra Casals i Jordi Ruiz 
Santandreu: 
  

- Rosa Ruiz Pubill 
- Montserrat Obradors Palau 

 
Atès que el Sr. Alfons Romero Idígora va renunciar al seu càrrec de regidor i 
aquesta renúncia es va formalitzar en el Ple extraordinari de la corporació 
celebrat en data 30 de juliol de 2018. 
  
Atesa la necessitat de designar un nou patró de la Fundació Cardona 
Històrica en representació municipal i en substitució del Sr. Romero. 
  
 
Fonaments de dret 
  
L’article 17 dels estatuts de la Fundació Cardona Històrica recull la 
composició del patronat i estableix el següent: 
  
“1.- El Patronat és un òrgan col·legiat integrat per setze patrons. 
  
L’Ajuntament de Cardona serà patró i serà representat per l’alcalde i, al 
menys, set patrons designats per l’Ajuntament de Cardona d’entre els seus 
regidors, garantint la representació de tots els grups municipals i per ordre 
de majoria. 
  
Els vuit patrons restants seran designats pel Patronat d’entre aquelles 
persones físiques o jurídiques considerades idònies per impulsar i dur a 
terme les activitats de la Fundació, una de les quals serà representant de la 



  

  

Fundació SHE. 
  
D’altra banda, l’article 18 dels estatuts de la Fundació estableix que els 
patrons que per qualsevol causa cessin abans de complir el termini pel qual 
van ser designats, podran ser substituïts per nomenaments del Patronat. La 
persona substituïda serà designada pel temps que falti perquè s’exhaureixi 
el mandat del patró substituït. En el cas dels patrons que actuen en 
representació de l’Ajuntament ho seran per un període de quatre anys. 
  
Els membres del patronat entren en funcions després d’haver acceptat 
expressament el càrrec mitjançant alguna de les formes que estableix la 
legislació aplicable. 
  
  
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposa al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
 

  
Primer.- Designar a la Sra. Anna Maria Sala Villaró, amb DNI número 
39380425D, com a representant municipal al Patronat de la Fundació 
Cardona Històrica. 
  
Segon.- Comunicar l’anterior acord a la Sra. Anna Maria Sala Villaró, als 
efectes corresponents.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde explica que es tracta de substituir el Sr. Alfons Romero Idígora al 
Patronat de la Fundació Cardona Històrica i per la Regidora que l’ha 
substituït en el càrrec, Sra. Anna Maria Sala Villaró. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals: 
 
 
El Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC comenta que s’ha 
assabentat que Turisme de Barcelona havia nomenat un nou president i 
demana si aquest consorci ja ha designat un nou representant al Patronat 
de la Fundació en substitució del Sr. Jordi William Carnes. 
 
L'alcalde recorda que el Patronat de la Fundació, després de la modificació 
dels seus estatuts, està integrat per un màxim de fins a 16 patrons, 8 en 
representació de l'Ajuntament i els 8 restants entre persones físiques o 
jurídiques que puguin contribuir a l'assoliment dels objectius de l'entitat. 
D'aquests vuit, hi ha tres patrons nomenats, un dels quals és el Consorci 
Turisme de Barcelona, com a institució, que va designar com a representant 



  

  

al Sr. Jordi William Carnes. Després de la seva marxa del Consorci, encara 
s'està pendent que es designi un nou representant al Patronat de la 
Fundació, tot i que s'ha sol·licitat. Per les converses que s'han mantingut 
saben que han tingut una sèrie de problemes interns que han d'acabar de 
resoldre i entén que d'aquí la demora en la designació. Malgrat això 
s'insistirà en la necessitat que comuniquin qui ostentarà aquesta 
representació. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.2.- EXPEDIENT 1463/2018. DICTAMEN RELATIU A LA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS MUNICIPALS EN ENTITATS I 
ÒRGANS COL·LEGIATS 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“En data 23 de juny de 2018 el Ple de la corporació, en sessió 
extraordinària, va acordar la designació dels representants municipals en les 
fundacions, entitats, mancomunitats i empreses que requereixen 
representació municipal. 
  
Per acord del Ple de la corporació de data 30 de juliol de 2018 es va 
formalitzar la renúncia del Sr. Alfons Romero Idígora com a regidor de 
l'Ajuntament de Cardona. 
  
El Sr. Alfons Romero estava designat representant de l'Ajuntament de 
Cardona en diverses entitats i òrgans col·legiats que requereixen de 
representació municipal i ha sigut substituït per la Sra. Anna Maria Sala 
Villaró, de manera que procedeix aprovar les noves designacions en favor 
seu. 
  
 
Fonaments de dret 
  

• Article 52.2.b) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual 
s'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
pel que s'estableix que correspon al ple prendre els acords relatius a la 
participació en organitzacions supramunicipals. 
 

• Article 45 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment 
Administratiu Comú de les Administracions Públiques respecte la 
publicació dels acords. 

 
  
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 



  

  

Comissió Informativa Permanent proposa al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
 

  
Primer.- Designar a la Sra. Anna Maria Sala Villaró representant municipal 
en les següents entitats i òrgans, en substitució del Sr. Alfons Romero 
Idígora: 
  

• Consells escolars dels respectius centres escolars del municipi 
• Consell Escolar Municipal 
• Fundació de la Residència de la Tercera Edat Sant Jaume 
• Consell de Participació de la Residència de la Tercera Edat Sant Jaume 
• Assemblea Local de la Creu Roja de Cardona 

  
Aquesta representació s'aprova sens perjudici de les designacions 
efectuades d'altres representants municipals en aquestes entitats i òrgans, 
d'acord amb els acords adoptats en anteriors plenaris. 
  
En el supòsit que la designació del representant municipal no sigui directa o 
automàtica, d'acord amb la normativa interna de cada ens o entitat, serà 
efectiva un cop realitzats els tràmits procedimentals oportuns previstos en 
la normativa d'aquestes entitats. I en el cas que d'acord amb la normativa 
interna de l'entitat es precisi d'una elecció de caràcter intern de l'òrgan 
competent, la designació tindrà el caràcter de proposta de l'ajuntament. 
  
Segon.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província a l'efecte 
del seu general coneixement. Així mateix estarà a disposició dels interessats 
a la seu electrònica de l'Ajuntament (http://eadministració.cardona.cat). 
  
Tercer.- Notificar l'anterior acord a la regidora Sra. Anna Maria Sala 
Villaró i a les entitats i òrgans col·legiats afectats per la designació.” 
 
 
Intervencions: 
 
La secretària explica que el Sr. Romero estava designat representant de 
l'Ajuntament de Cardona en varis òrgans, de manera que després del seu 
relleu en el càrrec de regidor procedeix la seva substitució. I que aquesta 
representació es proposa que recaigui en la regidora entrant, la Sra. Sala. 
 
 
L'alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
Intervé el Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC i dóna la 
benvinguda a la nova regidora, oferint-li el suport del seu grup pel que 
necessiti. També diu que l'alcalde, a la comissió informativa, va explicar que 
la Sra. Sala ocuparia les regidories que eren responsabilitat del Sr. Romero i 
que pel que fa a la regidoria d'educació compartiria alguns temes amb 



  

  

l'alcaldia. Per això demana si pot explicar quines seran les funcions d'un i 
altre en matèria d'educació. 
 
L'alcalde explica que les competències de la regidoria d'educació les 
assumirà la nova regidora, però que a nivell funcional l'alcalde assumeix la 
figura de coordinació educativa i d'impuls a la formació professional, perquè 
es considera un tema clau. I això es fa per dos objectius bàsics: donar 
suport a la regidora d'educació en un tema que es considera fonamental i 
constituir una taula educativa que pugui abordar els reptes en matèria 
d'educació al municipi, avançant en el debat del model educatiu de 
Cardona. Pel que fa al tema de la formació professional, s'estan fent 
gestions tant des de l'alcaldia, com des de la regidoria i l'Agència de 
desenvolupament local, per tal que després de la confecció del mapa 
formatiu, es pugui impulsar algun tipus de formació professional al nostre 
poble, recollint les necessitats formatives detectades. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.3.- EXPEDIENT 1456/2018. DICTAMEN RELATIU A 
L'ESTABLIMENT DEL RÈGIM DE DEDICACIÓ I RETRIBUCIÓ DE LA 
REGIDORA ANNA MARIA SALA VILLARÓ 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Antecedents 
   
Per acord del Ple de la corporació de data 30 de juliol de 2018 es va 
formalitzar la renúncia del Sr. Alfons Romero Idígora com a regidor de 
l'Ajuntament de Cardona. 
  
En aquest mateix Ple es va acordar sol·licitar a la Junta Electoral Central el 
nomenament de la Sra. Anna Maria Sala Villaró com a regidora de 
l'Ajuntament, amb l'expedició de les seves credencials, en substitució del Sr. 
Romero, i en tant que integrant de la candidatura electoral presentada per 
Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM) a les 
passades eleccions celebrades el 24 de maig de 2015. 
  
Atès que ja s'han rebut les seves credencials i que la seva presa de 
possessió es portarà a terme en el mateix Ple en el qual es sotmetrà a 
aprovació aquest dictamen. 
  
Atesa la necessitat d'establir el règim de dedicació i retribució de la nova 
regidora Sra. Anna Maria Sala Villaró. 
  
  



  

  

Fonaments de dret 
  

• Els articles 75, 75 bis i 75 ter de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora 
de les Bases del Règim Local. 

 
• L'article 166.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual 

s'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 

• L'article 13.4 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic 
de les Entitats Locals aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre. 

 
  
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposa al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
   

ACORDS 
 

  
Primer.- Establir, amb efectes del dia següent a l'aprovació d'aquest 
acord, el règim de dedicació i retribució de la Sra. Anna Maria Sala Villaró, 
regidora de l'Ajuntament de Cardona i delegada de Medi Ambient, Benestar 
Social, Educació i Salut: 9.923,54 euros bruts anuals i dedicació parcial del 
40%, amb compatibilitat del 60% restant de dedicació a la seva activitat 
professional.  
  
Les retribucions es percebran en catorze pagues, dotze corresponents a les 
mensualitats de l'any i les dues restants corresponents a les mensualitats 
de juny i desembre. Es donarà d'alta en el règim general de la Seguretat 
Social, havent d'assumir aquesta corporació el pagament de les quotes 
empresarials que correspongui.  
  
Segon.-  Aquesta retribució fixada en l'acord anterior s'equipararà al règim 
de retribucions bàsiques establertes per al personal funcionari, aplicant-se a 
partir del 1r de gener de cada any, de forma automàtica, el que es prevegi 
en els Pressupostos Generals de l'Estat. 
  
Tercer. -  Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província a l'efecte 
del seu general coneixement. Així mateix estarà a disposició dels interessats 
a la seu electrònica de l'Ajuntament (http://cardona.eadministracio.cat). 
  
Quart.- Notificar els acords anteriors a la regidora afectada i al servei de 
recursos humans i intervenció, per al seu coneixement i efectes.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde explica que s'ha seguit la línia d'aquestes legislatures, i després 
que la Sra. Molner renunciés a la seva dedicació, ara es recupera amb la 



  

  

Sra. Anna Maria Sala. Per això li vol agrair l'esforç que fa de dedicar una 
part del seu temps a l'ajuntament, com ja estan fent la resta de regidors i 
regidores. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.4.- EXPEDIENT 1227/2018. DICTAMEN RELATIU A L’APROVACIÓ 
DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT DE 
TREBALL, AFERS SOCIALS I FAMÍLIES I L’AJUNTAMENT DE 
CARDONA PER LA CESSIÓ DE PLACES DE MENJADOR DEL CASAL 
CÍVIC DE LA GENT GRAN PER A PERSONES EN SITUACIÓ DE 
NECESSITAT ECONÒMICA. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“Antecedents 
  
El Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat, a 
través de la Direcció General d’Acció Cívica i Comunitària, i l’Ajuntament de 
Cardona volen col·laborar per tal de que es puguin cedir dues places en el 
menjador del casal cívic del municipi per donar contraprestació econòmica a 
persones en situació de necessitat. Aquestes places es podrien modificar 
atenent a la demanda o necessitat que es detecti i a la possibilitat d’afrontar 
econòmicament la mesura. 
  
En aquest sentit, s’ha redactat la proposta de conveni de col·laboració entre 
el Departament de Treball, Afers Socials i Famílies i l’Ajuntament de 
Cardona per a la cessió de places del menjador del Casal Cívic de Cardona 
per a persones en situació de necessitat econòmica. 
  
La vigència d’aquest conveni es fixa des de la seva signatura i fins a 31 de 
desembre de 2021. 
  
 
Fonaments de dret 
  
La normativa reguladora dels convenis es recull al Capítol VI de la Llei 
40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic, en els articles 47 
a 53. 
  
La signatura del conveni correspon a l’alcalde, en virtut de la seva atribució 
de representació establerta a l’article 21.1b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril 
Reguladora de les Bases de Règim Local i l’article 53.1.a) del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya. 



  

  

  
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposta al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
 
 

Primer.- Aprovar el conveni de col·laboració entre el Departament de 
Treball, Afers Socials i Famílies i l’Ajuntament de Cardona per a la cessió de 
places del menjador del Casal Cívic de Cardona per a persones amb situació 
de necessitat econòmica. 
  
Segon.- Facultar l’Alcalde a subscriure el present conveni, de conformitat 
amb l’article 21.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
de règim local i l’article 53.1.a) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
per la qual s’aprova el Te  
  
Tercer.- Donar trasllat dels acords precedents al Departament de Treball, 
Afers Socials i Famílies de la Generalitat.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde explica que aquest conveni l'ha estat treballant el regidor Romero i 
també la nova regidora, en tant que fa anys que es buscava aquest acord 
amb la Generalitat. La idea de l'ajuntament és donar servei a persones que 
es puguin desplaçar al Casal i que puguin gaudir d'algun dels àpats del dia 
amb un cost molt petit. S'iniciarà amb dues places. L'equip de Serveis 
Socials les assignarà i si es detecten majors necessitats, se'n promourà 
l'ampliació, tal i com ja està previst al conveni, que té una durada fins a 
l'any 2021. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals: 
 
 
Intervé el Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, plantejant un 
parell de dubtes. Un ja l'ha avançat el mateix alcalde en tant que volien 
saber qui decidiria l'assignació de places. I l'altre és respecte la durada que 
té cada una de les places. 
 
El Sr. Estruch respon que això s'anirà valorant d'acord amb el compliment 
dels criteris per tal de poder-hi accedir. 
 
El Sr. Casas diu que llavors entén que no seran fixes, i l'alcalde contesta que 
no. 
 
 
La Sra. Rosa Ruiz, portaveu de Grup Municipal del PDeCAT demana si 



  

  

aquestes places ja estan ocupades o assignades. 
 
L'alcalde contesta que una sí, i l'altra no li sabria dir. 
 
La Sra. Ruiz pregunta si li consta que hi hagi demanda. 
 
El Sr. Estruch contesta que li han comentat que de moment hi ha demanda 
per aquestes dues places. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.5.- EXPEDIENT 1228/2018. DICTAMEN RELATIU A L’APROVACIÓ 
DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT DE 
TREBALL, AFERS SOCIALS I FAMÍLIES I L’AJUNTAMENT DE 
CARDONA EN MATÈRIA D’ACTIVITATS CÍVIQUES I COMUNITÀRIES 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“El Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat i 
l’Ajuntament de Cardona volen establir un marc de col·laboració estable i 
permanent entre ambdues institucions per coordinar la programació de les 
activitats de caràcter cívic i comunitari que les dues administracions 
realitzen en els seus equipaments, així com el planejament i l’execució de 
possibles projectes conjunts d’àmbit comunitari orientats a millorar la 
cohesió social del municipi. 
  
En aquest sentit, s’ha redactat la proposta de conveni de col·laboració entre 
el Departament de Treball, Afers Socials i Famílies i l’Ajuntament de 
Cardona en matèria d’activitats cíviques i comunitàries, que es proposa 
aprovar. 
  
La vigència d’aquest conveni es fixa des de la seva signatura i fins a 31 de 
desembre de 2021. 
  
  
Fonaments de dret 
  
La normativa reguladora dels convenis es recull al Capítol VI de la Llei 
40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic, en els articles 47 
a 53. 
  
La signatura del conveni correspon a l’alcalde, en virtut de la seva atribució 
de representació establerta a l’article 21.1b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril 
Reguladora de les Bases de Règim Local i l’article 53.1.a) del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 



  

  

Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
  
  
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposta al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

 
ACORDS 

 
 

Primer.- Aprovar el conveni de col·laboració entre el Departament de 
Treball, Afers Socials i Famílies i l’Ajuntament de Cardona en matèria 
d’activitats cíviques i comunitàries. 
  
Segon.- Facultar l’alcalde a subscriure el present conveni, de conformitat 
amb l’article 21.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
de règim local i l’article 53.1.a) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
per la qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
Tercer.- Donar trasllat dels acords precedents al Departament de Treball, 
Afers Socials i Famílies de la Generalitat.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde explica que aquest és un conveni important, però que el que és 
realment significatiu és el que es va aconseguir en el seu moment de 
transformar els casals d'avis en casals cívics. La obertura d'aquests 
equipaments, que són infraestructures grans i dotades i que han suposat 
una gran inversió, suposa que a part de desenvolupar l'activitat que els és 
pròpia puguin compaginar-la amb altres iniciatives culturals o cíviques de la 
població. 
 
Ara és important que l'Ajuntament i la Generalitat, a través de la persona 
designada com a coordinadora, puguin col·laborar i organitzar activitats, de 
manera conjunta, en aquest espai. Aquesta coordinació ja és una realitat i 
amb els efectes del 155 es va haver de treballar conjuntament per afrontar  
la situació de que el Casal es quedés sense activitats gratuïtes per a les 
persones grans. També s'han coordinat altres activitats com les que es 
realitzen des de l'escola d'adults. Amb el conveni aquesta voluntat de 
treballar en projectes conjunts es plasma en un document, així com la 
possibilitat d'utilitzar un equipament que, tot i no ser de titularitat 
municipal, sí que es posa al servei de Cardona. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals, que no 
intervenen. 
 



  

  

 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.6.- EXPEDIENT 1163/2017. DICTAMEN RELATIU A 
L’ESTABLIMENT DEL SERVEI D’ALLOTJAMENTS PROTEGITS PER A 
COL·LECTIUS VULNERABLES 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“L’Ajuntament de Cardona, amb la voluntat d’afavorir la millora de la 
qualitat de vida dels seus ciutadans, vol establir el servei d’allotjaments 
protegits per a col·lectius vulnerables a l’edifici de titularitat municipal situat 
al carrer Escasany número 11-13 de Cardona. 
  
Es tracta d’una competència pròpia d’aquesta entitat local en virtut de 
l’article 25.2.a) i e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
de Règim Local. 
  
L’expedient es va iniciar per providència d’alcaldia de data 2 de novembre 
de 2017. Posteriorment, en data 6 d’agost de 2018 es va emetre informe 
sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir. 
  
D’acord amb això, en data 8 d’agost de 2018 es va dictar providència 
d’alcaldia per resoldre emetre la memòria justificativa, el projecte 
d’establiment i el reglament que estableixi el règim jurídic de la prestació 
d’aquest servei d’allotjaments protegits per a col·lectius vulnerables. 
  
Els Serveis Municipals han redactat la memòria, el projecte d’establiment i 
el corresponent reglament corresponent a aquest servei, de conformitat 
amb l’article 159 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis de les Entitats 
Locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
  
 
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposta al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
  
 
Primer.- Aprovar inicialment l’establiment del servei d’allotjaments 
protegits per a col·lectius vulnerables a l’edifici de titularitat municipal situat 
al carrer Escasany número 11-13 de Cardona, d’acord amb la memòria 
justificativa, el projecte d’establiment i el projecte de reglament que figuren 
a l’expedient. 
  



  

  

Segon.-  Sotmetre l’expedient a informació pública per un termini de 
trenta dies, mitjançant anuncis que es publicaran al Butlletí Oficial de la 
Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al tauler d’edictes 
de l’Ajuntament, a efectes que es puguin formular les observacions que 
s’estimin pertinents. Així mateix, estarà a disposició dels interessats a la 
seu electrònica de l’Ajuntament de Cardona.” 
  
 
Intervencions: 
 
L’alcalde-president, Sr. Estruch dóna la paraula a la tinent d’alcalde 
delegada d’hisenda. 
 
La Sra. Aida Molner, explica que el que se sotmet a consideració del Ple és 
l'establiment del servei públic municipal d’allotjaments col·lectius protegits. 
D'acord amb això, a l'expedient hi consta: la memòria del servei, el projecte 
d'establiment , l'anàlisi de mercat i el reglament del servei  
 
Com els grups saben, la promoció dels allotjaments ha sigut una inversió 
llarga, que es va iniciar amb la compra de la finca situada al carrer Escasany 
11-13 i la seva posterior rehabilitació amb aquesta finalitat, amb unes obres 
executades en tres fases diferenciades. 
 
Les obres s'han finançat per part d'aquest Ajuntament, conjuntament amb 
el Ministerio de la Vivienda i la Generalitat de Catalunya en el marc de 
l’”acord de la Comissió bilateral de data 3 de juny de 2010, entre el 
Ministerio de Vivienda, la Generalitat de Catalunya, i l'Ajuntament de 
Cardona, relatiu a la promoció d'allotjaments protegits per a col·lectius 
especialment vulnerables”. 
 
D'altra banda, també se'n va adquirir el mobiliari, a través d'una subvenció 
atorgada per la Diputació de Barcelona i un ajut de “La Caixa”. 
 
Els allotjaments van destinats a persones més grans de seixanta-cinc anys,  
residents a Cardona, que tenen suficient autonomia com per poder-se valer 
per a si mateixes. Es tracta d'un servei adreçat a facilitar que aquestes 
persones puguin continuar desenvolupant una vida autònoma i integrada en 
la comunitat del poble. L'arrendament de l’allotjament és a un màxim de 
vint-i-cinc anys en règim especial. 
 
Poden ser persones usuàries de l’allotjament les persones de més de 65 que 
disposin del preceptiu informe professional previ i favorable de l'Àrea de 
Serveis Socials,  empadronades a Cardona, i amb uns ingressos anuals que 
no excedeixin 2,5 vegades l'Indicador Públic de Renda d'Efectes Múltiples 
(IPREM). 
 
L’activitat pròpia del servei d’allotjament protegit resta assumida per 
l'Ajuntament de Cardona com a servei propi en virtut de l’article 25.2 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, que 
estableix que són competències pròpies del municipi la promoció i gestió de 



  

  

l’habitatge de protecció pública amb criteris de sostenibilitat financera 
(article 25.2.a) LRBRL) i l’avaluació i informació de situacions de necessitat 
social i l’atenció immediata a persones en situació o risc d’exclusió social 
(article 25.2.e) LRBRL). 
 
Pel que fa a la forma de prestació, es prestarà en la forma de prestació 
directa a través de l'Àrea de Serveis Socials de l'Ajuntament. 
 
L’objectiu és oferir a les persones grans de Cardona un servei d’allotjament 
complementat amb una supervisió, adaptat a les necessitats de cada 
persona, amb una alternativa de convivència que faciliti que la gent gran 
pugui continuar vivint en el seu entorn habitual, mantenint la seva 
autonomia i independència i assegurant la seva qualitat de vida. 
 
Les prestacions que es donaran a través del servei són les següents: 
 

a) Servei d’allotjament a través d’arrendament amb un termini màxim 
de vint-i-cinc anys en règim especial. 

 
b) Serveis assistencials oferts des del propi Ajuntament.  

Es realitzarà un Pla Integral d’Atenció Individual, per determinar les 
necessitats de cada usuari/ària (control de salut, medicació, petites 
cures, higiene personal,...) valorant la necessitat de Treballadora 
Familiar, com també del servei d’Auxiliar de la llar. També 
s’aconsellarà a l’usuari/ària el Servei de Teleassistència quan es 
cregui convenient.  

 
c) Serveis d’integració social consistents en prestacions de caràcter 

individual per tal d’afavorir l’autonomia i la integració a la comunitat. 
 

d) Serveis d’atenció a l’usuari/ària com són facilitar l’adaptació a 
l’habitatge, facilitar la participació i donar un suport emocional. 

 
e) Serveis generals com servei de bugaderia o de manteniment dels 

espais comuns i supervisió dels espais individuals.  
 
I es podran establir altres serveis complementaris. 
 
Els allotjaments tenen la corresponent qualificació definitiva de l'Agència de 
l'Habitatge de Catalunya com a “allotjaments col·lectius protegits” d'acord 
amb la Resolució de data 11 de maig de 2016. En la resolució de qualificació 
definitiva es fixa el preu màxim de referència pel lloguer dels allotjaments 
d'acord amb la seva superfície. 
 
D'acord amb això, per finançar el servei, l'Ajuntament percebrà  l'import 
corresponent al lloguer de l’allotjament, d'acord amb els imports establerts i 
que van ser fixats en la qualificació definitiva dels allotjaments. 
 
També faran efectiu l'import corresponent per les despeses de 
subministraments. D’altra banda, assumiran el cost dels serveis que 



  

  

sol·licitin i no siguin de prestació gratuïta. 
 
La intenció és poder-los posar en funcionament tant aviat com sigui 
possible. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
En primer terme intervé el Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal PSC, 
manifestant que celebra que es pugui aprovar l'establiment del servei, en 
tant que és un tema important per a la gent gran de Cardona. En assumir la 
gestió directa municipal caldrà estar-hi a sobre i vetllar perquè s'ofereixi un 
funcionament el màxim de correcte als usuaris. I demana si de la 
teleassistència se'n farà càrrec l'ajuntament o l'usuari. 
 
La Sra. Molner respon que s'intentarà que tots els usuaris disposin de la 
teleassistència i que se'ls recomanarà especialment que en disposin, però 
que serà un servei que haurà d'assumir el mateix usuari, en la mateixa 
proporció que qualsevol altre beneficiari. 
 
El Sr. Casas, pregunta com es procedirà a la valoració si hi han moltes 
persones que s'inscriuen al servei dels allotjaments. 
 
La Sra. Molner contesta que es crearà una comissió i es valorarà en cada 
cas. 
 
 
La Sra. Rosa Ruiz, portaveu de Grup Municipal del PDeCAT, se suma a la 
celebració per l'establiment del servei i diu que el seu grup espera que ben 
aviat els allotjaments es puguin posar en funcionament. No dubten en cap 
cas de la feina ben feta que realitza l'equip de Serveis Socials, però sí que 
demanen que ho gestionin amb tota la cura del món i que s'adjudiquin els 
allotjaments a les persones que realment ho necessiten. També demana si 
hi ha algun termini marcat per a la seva posada en funcionament. 
 
L'alcalde diu que després de l'aprovació inicial del projecte d'establiment i el 
reglament hi haurà l'exposició pública durant un període de trenta dies. La 
intenció és poder finalitzar aquelles coses bàsiques que queden pendents en 
l'equipament, com les mampares o d'altres accessoris i que durant l'octubre 
o principis de novembre es pugui fer una jornada de portes obertes. Serveis 
Socials ja ha detectat possibles usuaris dels allotjaments i de cara al mes de 
novembre es vol donar a conèixer aquest servei amb una campanya de 
comunicació, prèvia a l'obertura de la corresponent convocatòria on es faci 
difusió dels criteris d'admissió i de funcionament. La intenció seria poder-los 
posar en funcionament abans d'acabar l'any però, perquè això sigui 
possible, prèviament cal fer aquesta feina comunicativa, de manera que 
l'objectiu és que entre finals d'any i principis de 2019 ja es trobin ocupats. 
 
 



  

  

Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.7.- EXPEDIENT 1392/2018. DICTAMEN RELATIU A L’ADHESIÓ A 
LA XARXA D’ESCOLES BRESSOL MUNICIPALS PROMOGUDA PER LA 
DIPUTACIÓ DE BARCELONA. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“L’Ajuntament de Cardona presta el servei d’escola bressol municipal i té 
interès en adherir-se a la Xarxa d’Escoles Bressols Municipals que promou la 
Diputació de Barcelona. 
  
Les característiques, marc general i principis que regeixen aquesta Xarxa es 
troben regulades al Protocol general per a l’adhesió a la Xarxa d’Escoles 
Bressol Municipal (XEBM), aprovat per acord de la Junta de Govern de la 
Diputació de Barcelona en sessió de 14 de juny de 2018 i publicat al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona de data 27 de juny de 2018. 
  
La XEBM és una agrupació voluntària, sense personalitat jurídica pròpia, 
formada per la Diputació de Barcelona i tots aquells ens locals de la 
demarcació de Barcelona que són titulars d’una escola bressol i que s’hi 
adhereixen a través del Protocol. La finalitat de la Xarxa és esdevenir un 
espai d’intercanvi i aprenentatge compartit que promogui i consolidi el 
treball dels ens locals en l’àmbit de l’educació de la primera infància. La 
Gerència de Serveis d’Educació de la Diputació de Barcelona treballa per 
integrar el conjunt de suports econòmics, tècnics i formatius en el marc de 
la Xarxa. 
  
 
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposta al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
 
 

Primer.- Sol·licitar l’adhesió de l’Ajuntament de Cardona a la xarxa 
d’Escoles Bressol Municipals promogudes per la Diputació de Barcelona, en 
tant que titulars de l’escola bressol municipal de Cardona. 
  
Segon.-  Acceptar el contingut del Protocol per a l’adhesió a la Xarxa 
d’escoles Bressol publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de 
27 de juny de 2018, amb tots els drets i compromisos que se’n derivin. 
  
Tercer.- Facultar l’Alcalde-President per signar tots aquells documents que 
siguin necessaris per a l’execució del present acord.” 



  

  

 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Estruch explica el dictamen i diu que el que es promou és l'adhesió a 
la Xarxa d'Escoles Bressol municipals que promou la Diputació de Barcelona, 
tal i com ha demanat l'equip directiu de la llar d'infants. 
 
 
L’alcalde dóna la paraula als grups municipals, que no intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.8.- EXPEDIENT 1468/2018. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DE LES BASES PER A L'ATORGAMENT DE LES AUTORITZACIONS DE 
PARADES AL MERCAT DE DIUMENGE DE CARDONA. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“El Decret 162/2015, de 14 de juliol, de venda no sedentària en mercats de 
marxants, estableix una regulació completa d’aquesta activitat i, alhora, 
disposa l’obligació dels ajuntaments d’adaptar les seves ordenances als seus 
mandats o l’obligació d’aprovar una ordenança en el cas que no en disposin. 
  
En aquest sentit, l’Àrea de Promoció Econòmica va redactar una nova 
ordenança reguladora del mercat de diumenge de Cardona, l’aprovació 
definitiva de la qual es va publicar al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona de data 12 de juliol de 2017. 
  
La Llei 18/2017, de l’1 d’agost, de comerç, serveis i fires, compila en un sol 
text la legislació vigent en matèria de comerç i fires, amb l’objecte de la 
regulació administrativa del comerç i dels serveis en el mercat interior amb 
la finalitat d’ordenar-ne els aspectes bàsics i impulsar aquests sectors 
econòmics. 
  
Paral·lelament a l’adaptació als canvis de normativa sobre mercats de venda 
no sedentària, s’han realitzat els dos estudis següents, amb el suport de la 
Diputació de Barcelona, en el marc dels recursos del Catàleg de la Xarxa de 
Governs Locals: 
  
1.- ESTUDI D’ATRACTIVITAT DEL MERCAT DE DIUMENGE I EL COMERÇ 
CARDONÍ, elaborat per les consultores Gemma Ponsa i Montse Farré de 
Procom retail (novembre 2017). 

  
2.- ESTUDI DE MILLORA DEL MERCAT DE DIUMENGE DE CARDONA, elaborat 



  

  

per la consultora Gemma Ponsa de Crowe Horwarth Management (març de 
2016). 
  
Les Bases per a l’atorgament d’autoritzacions de parades al mercat de 
diumenge de Cardona estan en relació, principalment, amb el layout del 
mercat (distribució de l’espai comercial del mercat) i l’oferta comercial 
descrits en el plantejament estratègic de l’Estudi de millora del mercat de 
diumenge de Cardona.  
Actualment els llocs de venda vacants són en total 115 mòduls, dels quals 
s’ofertaran 74 mòduls, que es corresponen amb metres lineals i  s’emplacen 
al Passeig de la Fira i a la plaça de la Fira de Cardona. 
  
D’aquests, 26 es destinaran a la venda de productes del sector de 
l’alimentació i 48 al sector de la venda de productes no alimentaris. 
  
Considerant que l’objecte d’aquestes bases és fixar les condicions que han 
de regir l’atorgament d’autoritzacions per a l’ocupació del domini públic per 
a l’exercici de la venda no sedentària de Cardona que es realitza 
setmanalment, els diumenges.         
  
La potestat reglamentària es reconeix expressament a les Corporacions 
Locals en l’article 4.1.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les 
bases del règim local; en l’article 8.1.a) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya i els articles 60 i següents del ROAS. 
  
Atès que l’article 49 de la LBRL regula el procediment d’aprovació de les 
Ordenances locals, atorgant al Ple facultats per la seva aprovació inicial i 
establint un període d’informació pública i audiència als interessats per un 
termini mínim de 30 dies per la presentació de reclamacions i suggeriments, 
i en mateix sentit es pronuncia l’article 178 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya i el 63 del ROAS. 
  
 
En virtut de tot això, l’Alcalde - President, previ informe de la comissió 
informativa corresponent, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 
  

ACORDS 
 
  
Primer.- Aprovar les Bases per a l’atorgament d’autoritzacions de parades 
al mercat de diumenge de Cardona. 
  
Segon.- Sotmetre les esmentades bases a informació pública per a la 
formulació de reclamacions i al·legacions, per un termini de trenta dies 
hàbils, a través de la inserció de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de 
la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, a un dels mitjans 
de comunicació escrita diària i en el tauler d’anuncis de la Corporació. 



  

  

  
Tercer.- Determinar que un cop transcorregut l’esmentat termini 
d’informació pública, en cas de no haver-hi cap reclamació ni al·legació, 
l’acord d’aprovació inicial de les Bases per a l’atorgament d’autoritzacions 
de parades al mercat de diumenge de Cardona, esdevindrà definitiu.” 
 
  
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula al tinent d’alcalde delegat de Promoció Econòmica. 
 
El Sr. Josep Tristany, explica que, tal i com es va avançar en la comissió 
informativa, aquest govern ja fa uns anys que va començar a treballar amb 
la Diputació de Barcelona, colze a colze, per canviar molts aspectes del 
mercat que tothom coincidia que calia millorar, perquè en els darrers anys, i 
d'una manera progressiva, han anat minvant la quantitat de parades, la 
qualitat dels productes, etc. L'any 2016 es va aconseguir el finançament de 
la Diputació per promoure un estudi de la millora del mercat del diumenge, 
a partir del qual es va comptar amb el servei d'una consultora que va 
plantejar una sèrie de conclusions i un pla d'actuació, que es va presentar a 
tots els grups. El que es proposava és fer més difusió del mercat, promoure 
senyalització direccional i canviar una sèrie de qüestions com la distribució 
d'algunes de les parades. D'aquesta manera, es va plantejar la proposta de 
modificar lleugerament la ubicació del mercat, recollint l'actual ubicació però 
aprofitant una part del passeig de la Fira. 
  
L'any següent, amb aquest treball conjunt realitzat amb la Diputació de 
Barcelona, es va aconseguir un estudi d'atractivitat del mercat del diumenge 
i el comerç cardoní. 
  
D'altra banda, l'any passat es va aprovar la nova ordenança reguladora de 
les parades del mercat, per tal d'ajustar-se a la nova llei. I després de tot 
aquest treball, el que es planteja aprovar són les bases per l'atorgament 
d'autoritzacions pel mercat de diumenge. 
  
Com es va comentar en la comissió informativa, durant molts anys al 
mercat hi havia una sèrie de paradistes que tenien la consideració de fixes i 
que tenien uns drets que perduraven quinze anys. Llavors hi havia la 
possibilitat que vinguessin paradistes eventuals, que venien puntualment i 
als quals es buscava un lloc vacant. Els paradistes fixes tenien la obligació 
de venir cada setmana o gairebé cada diumenge, mentre que els eventuals 
venien quan ho creien convenient, sense cap obligació al respecte. Amb la 
nova llei que nosaltres vam incorporar en l'ordenança els paradistes 
eventuals desapareixen, tant del nostre mercat com de qualsevol mercat de 
Catalunya. 
 
Ahir es va fer una reunió amb els paradistes del mercat i amb la tècnica de 
comerç i els vam explicar que dins de la nova ubicació del mercat hi han 
algunes parades que s'hauran de moure. Majoritàriament ho van veure bé i 
hi va haver algun cas que vam quedar que s'estudiaria amb més detall, de 



  

  

manera individualitzada. Llavors, un cop els hem explicat la nova ubicació, 
queden 115 mòduls, corresponents a 115 metres, que queden buits en el 
recorregut proposat. I aquests són els mòduls que es treuen a concurs i el 
que es sotmet a l'aprovació d'aquest plenari són les bases reguladores per 
tal que qualsevol paradista de Catalunya o de fora que hi tingui interès, 
pugui participar en l'assignació dels espais. Aquestes bases regulen els 
requisits que han de tenir les parades i què es puntua per tal de poder 
accedir als mòduls vacants del mercat. 
 
Al mercat de Cardona hi ha parades d'alimentació i de productes diferents 
als d'alimentació i el que s'ha fet és regular una mica el producte per tal de 
promoure un mercat atractiu i variat. En aquest sentit, si tenim cinc 
fruiteries no es permet que en vingui una altra, i s'ha anat escollint una 
mica la tipologia del producte, de forma consensuada amb els paradistes. 
Principalment es volen promoure productes que no estiguin presents al 
mercat i que hi puguin aportar valor afegit. 
 
Per tant, en aquest moment s'està treballant amb els paradistes i per 
explicar-los els canvis, i en el moment que es pugui obrir el concurs 
s'espera que hi hagi interès per participar en el mercat amb noves parades 
que permetin que el mercat creixi. A partir d'aquí es seguirà el pla 
d'actuació que es planteja en l'estudi del mercat, on també es preveuen 
aspectes de millora com la presentació dels productes, la formació als 
paradistes... i totes aquelles mesures que s'aniran treballant per impulsar el 
mercat en els propers anys. 
 
 
L'alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
Intervé el Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC expressant que el 
seu grup municipal està totalment d'acord en regular i fer unes bases 
d'assignació dels espais del mercat que no es trobin assignats. El que el seu 
grup veu i constata és que el mercat ha minvat molt. I no saben si pot ser 
contraproduent posar molts entrebancs a la possibilitat que hi hagin més 
paradistes, en tant que consideren que l'augment del número de parades 
suposaria una millora del mercat. No saben com es pot combinar les dues 
coses: posar més exigències als paradistes i potenciar la instal·lació de 
noves parades al mercat. 
 
El Sr. Tristany diu que el que s'està intentant és facilitar que s'instal·lin 
noves parades, però al mateix temps posar una mica d'ordre, que és el que 
marca la llei. Es pot entendre que es considerin eventuals als productors 
locals o de proximitat, que tindran un tracte a part. Les parades que només 
venen productes de temporada, com bolets o productes de la horta, també 
tindran cabuda al mercat, i rebran un tractament a part de la normativa del 
mercat dominical de venda no sedentària. 
 
 
El Sr. Casas comenta que ha observat que altres mercats, com el de 



  

  

Solsona, les parades també han minvat. 
 
El Sr. Tristany explica que efectivament els mercats estan perdent 
protagonisme. Algun paradista, en la reunió celebrada ahir amb ells per 
explicar-los la nova proposta, opinava que els mercats estaven condemnats 
a morir en uns quants anys perquè la disminució de parades s'està produint 
a tot arreu, i la gent prefereix anar a comprar a les grans superfícies. Per 
això ens hem d'encoratjar a potenciar el mercat i fer el possible perquè 
pugui resistir, amb garanties, i millorar cada cop més. 
 
L'alcalde vol agrair al regidor, a la tècnica de comerç i a la Diputació de 
Barcelona tota la feina feta i diu que s'està avançant en la reforma que, des 
de fa temps, necessita el mercat del diumenge. Malgrat que els mercats van 
a la baixa, Cardona té un potencial turístic important, de manera que el 
mercat pot ser un atractiu més i, per tant, tenir majors possibilitats. El 2019 
tenim el repte de millorar el mercat, incorporant novetats, activitats i noves 
parades. Ara l'ajuntament té noves eines per promoure aquesta millora, 
perquè la Diputació ha atorgat prop de 30.000 euros a l'ajuntament per 
poder invertir en el mercat. Això vol dir que es disposarà d'una partida per 
millorar la il·luminació del mercat i els punts de connexió elèctrica a la Fira.  
 
El Sr. Tristany diu que els elements diferencials del mercat de Cardona són 
que es fa en diumenge, un dia en el qual se'n celebren pocs, i que es fa en 
un municipi amb potencial turístic. Per això s'està creant l'engranatge 
perquè el mercat sigui un atractiu turístic més, promocionant el comerç 
cardoní. 
 
 
La Sra. Rosa Ruiz, portaveu del Grup Municipal del PDeCAT pregunta com es 
preveu la situació de les parades que venen un cop al mes, quina situació es 
preveu. 
 
El Sr. Tristany diu que varia el recorregut. Per exemple, a la plaça de la Fira 
no hi haurà parades, i a la plaça del Mercat tampoc n'hi haurà de fixes. Els 
llocs que configuren el circuït han de ser fixes, de manera que si no venen, 
perdran el seu lloc. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.9.- EXPEDIENT 1203/2018. DICTAMEN RELATIU A L'APROVACIÓ 
DEL COMPTE GENERAL DEL PRESSUPOST DE L'EXERCICI 2017. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“Primer.- Atès que el compte general corresponent a l’exercici 2017, rendit 



  

  

per l’Alcalde i format per la Intervenció, ha estat informat favorablement per 
la comissió especial de comptes en sessió de data 20 de juliol de 2018. 
  
Segon.- Atès que d’acord amb l’article 212.3 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la llei de les 
hisendes locals, s’ha exposat al públic juntament amb els seus justificants i 
l’informe de l’esmentada comissió, mitjançant anunci publicat al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament i al Butlletí Oficial de la Província. 
  
Tercer.- Atès que durant el període d’exposició no s’ha presentat cap 
reclamació, objecció o observació. 
  
Quart.- Atès que per la formació del compte general s’han tingut en compte 
els articles 208 i següents del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprova el text refós de la llei de les hisendes locals i les regles 47 
i 48 de l’Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s’aprova la 
Instrucció del model normal de comptabilitat local. 
  
Cinquè.- Atès que la competència per a aprovar el compte general de 
l’Ajuntament és del Ple de la corporació i que requereix el vot favorable de 
la majoria simple dels membres presents, d’acord amb el què disposen els 
articles 22.2.e) i 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local i els articles 52.2 f) i 114.1 del Reial Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
   
 
L'Alcalde-President, previ informe de la comissió informativa, proposa al Ple 
de la corporació, l'adopció dels següents 
   

 
ACORDS 

  
 
Primer.- Aprovar el compte general del pressupost de l’exercici 2017, 
integrat pels comptes, estats anuals i documentació que estableix la 
Instrucció de comptabilitat per a l’administració local. 
  
Segon.- Retre el compte general aprovat i tota la documentació que 
l’integra a la fiscalització dels òrgans de control externs (Tribunal de 
Comptes i Sindicatura de Comptes de Catalunya), segons preveuen els 
articles 212.5 i 223 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les hisendes locals.” 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència explica el dictamen i dóna la paraula als grups municipals, 
els quals no intervenen. 
 



  

  

 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per 7 vots a favor 
del Grup Municipal d’ERC (7), i 4 abstencions del Grup Municipal del PDeCAT 
(3)i del Grup Municipal del PSC (1). 
 
  
3.1.10.- EXPEDENT 1379/2018. DICTAMEN RELATIU A L’ADHESIÓ A 
LA FEDERACIÓ DE MUNICIPIS DE CATALUNYA. 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“L’Ajuntament de Cardona considera d’interès adherir-se a la Federació de 
Municipis de Catalunya (FMC), una associació formada per municipis i 
d’altres ens locals de Catalunya constituïda per la defensa i la promoció de 
l’autonomia local. 
  
Per adherir-se a la FMC cal un acord del ple de l’entitat i s’estableix una 
quota anual per habitant, que en el cas dels ajuntaments és de 0,165899 
euros/habitant a l’any, d’acord amb les dades del darrer cens aprovat i 
vigent. 
  
Els ens locals membres de la FMC tenen dret a gaudir de tots els serveis 
que presta l’entitat i a participar en els diferents àmbits sectorials 
(comissions). La representació del municipi la tindrà l’alcalde o regidor en 
qui delegui. 
  
Entre els serveis de la Federació hi ha la formació de treballadors públics i 
professionals vinculats a les administracions locals, un Banc de Bones 
Pràctiques, el Focus d’Innovació Local, un butlletí digital, la revista FMC, el 
fitxer d’ajuntaments o el Codi de règim local, entre d’altres. 
  
L’adhesió a la FMC també permetrà poder-se adherir a la “Red Española de 
Ciudades Saludables” en tant que la FMC forma part de la Federación 
Española de Municipios y Provincias (FEMP). 
  
  
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposta al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
  
  
Primer.- Sol·licitar a la Federació de Municipis de Catalunya l’adhesió com 
a membre de ple dret de l’Ajuntament de Cardona, a tots els efectes legals 
que en siguin d’aplicació. 
  
Segon.- Aprovar l’abonament d’una quota anual com a contribució a la 



  

  

Federació per al seu finançament.  
  
Tercer.- Facultar l’Alcalde-President per signar tots aquells documents que 
siguin necessaris per a l’execució del present acord. 
  
Quart.- Notificar els acords precedents a la Federació de Municipis de 
Catalunya als efectes que siguin d’aplicació.” 
 
 
Intervencions: 
 
L'alcalde explica que amb aquest dictamen es sotmet a l'aprovació del Ple 
l'adhesió a la Federació de Municipis de Catalunya, una entitat a la qual 
aquest ajuntament ja havia estat adherida. Aquest govern pensa que el 
municipalisme hauria d'estar unit i la millor opció seria crear una única 
associació de municipis, sumant l'ACM i la FMC. Però mentrestant hi hagi 
dues associacions municipalistes, es vol promoure la pertinença de 
l'ajuntament a les dues: a l'ACM ja hi estem adherits i presta bons serveis i 
adherir-se a la FMC també permetrà gaudir de més serveis. Però l'objectiu 
d'aquesta adhesió a la FMC també és poder formar part de la Red Española 
de Ciudades Saludables que ens permet estar a la Xarxa Europea de Ciutats 
Saludables. Per Cardona l'impuls de la salut constitueix un projecte bàsic, 
en tant que es vol que el municipi sigui un referent de ciutat saludable al 
món, amb l'impuls que significa comptar amb el recolzament del doctor 
Valentí Fuster. 
 
Desenvolupant programes científics de primer nivell no seria lògic que no 
forméssim part de la Xarxa Europea de Ciutats Saludables. 
 
A data d'avui i mentre les coses no canviïn, la única manera de formar part 
d'aquesta xarxa és pertànyer a la Red espanyola, i es considera que serà 
molt interessant formar-ne part, no només per compartir experiències i 
enriquir-nos els uns als altres, més enllà dels posicionaments polítics, sinó 
també per optar a les subvencions existents tant a nivell nacional com 
europeu en matèria de salut. 
 
 
L'alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
El Sr. Jordi Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, intervé comentant 
que entén que l'adhesió no es fonamenta tan sols en poder optar als ajuts i 
formar part de la Xarxa europea, sinó també per poder aprofitar la resta 
d'avantatges i serveis que ofereix la FMC als municipis adherits. És molt 
positiu formar part de l'ACM però si l'adhesió a la FMC suposa poder gaudir 
de nous recursos, cal utilitzar-los al màxim. 
 
El Sr. Estruch respon que, efectivament, la intenció és aprofitar al màxim 
tots els recursos i serveis que la FMC posa a disposició dels ajuntaments 
adherits. Les dues associacions, a part de l'assessorament jurídic, tenen tot 
un ventall d'accions formatives, tant per tècnics com per càrrecs electes. A 



  

  

part vol remarcar que la FCM mai ha tancat les portes a l'ajuntament de 
Cardona, encara que no fos un municipi adherit.  
 
 
La Sra. Rosa Ruiz, portaveu del Grup Municipal del PDeCAT demana quin és 
el cost de la quota anual en concepte de l'adhesió a la Federació. 
 
L'alcalde contesta que són uns 0,16 euros per habitant i a Cardona li surt al 
voltant d'uns vuit-cents euros anuals. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.11.- EXPEDIENT 1376/2018. DICTAMEN RELATIU A LA 
PRESENTACIÓ DE PROPOSTA PER A L’ADHESIÓ A LA “RED 
ESPAÑOLA DE CIUDADES SALUDABLES” 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“L’Ajuntament de Cardona considera d’interès presentar la seva proposta 
d’adhesió a la “Red Española de Ciudades Saludables”. 
 
Aquesta Xarxa té com a objectiu la promoció i protecció de la salut i el 
benestar dels ciutadans, en concordança amb els principis d’actuació 
corresponents al projecte “Healthy Cities” de la Organització Mundial de la 
Salut. 
  
En general, les línies generals de la Secció es centren en: 
 

• Assegurar el manteniment dels contactes interinstitucionals per a la 
consolidació de les relacions intersectorials, necessàries en l’àmbit de la 
promoció i la protecció de la salut.  
 

• Fomentar la col·laboració i l’acció conjunta de les ciutats participants en 
matèria de promoció i protecció de la salut.  
 

• Ajudar a les ciutats participants a desenvolupar models operatius de 
promoció i protecció de la salut en la comunitat, que poden servir com a 
models de bona praxis en el relatiu a la promoció i protecció de la salut 
en el context urbà, en concret el diagnòstic i els plans de salut.  

 
Donada la coincidència dels objectius d’aquesta xarxa amb la voluntat de 
l’Ajuntament de fer de Cardona un referent en l’àmbit de la salut 
comunitària i de desenvolupar el Projecte Cardona Integral. 
  
 



  

  

Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposta al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
  
  
Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cardona a la “Red Española 
de Ciudades Saludables”. 
  
Segon.- Adoptar el compromís d’elaborar un anàlisi de situació i pla de 
salut de Cardona. 
  
Tercer.- Designar els següents responsables com a interlocutors davant la 
xarxa: 
  
Responsable polític: Ferran Estruch Torrents 
Responsable tècnic: Brígida Manau Vila 
  
Quart.- Facultar a l’Alcalde per tal de realitzar tots els tràmits oportuns 
per tal que es pugui formalitzar l’acta a la Red Española de Ciudades 
Saludables.” 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
3.1.12.- EXPEDIENT 1453/2018. DICTAMEN RELATIU A L’ADHESIÓ 
A LA XARXA DE CALLS IMPULSADA PER L'INSTITUT PRIVAT 
D'ESTUDIS MÓN JUÏC 
 
La Secretària que subscriu, llegeix el dictamen següent: 
 
“L’Ajuntament de Cardona considera d’interès adherir-se a la Xarxa de Calls, 
impulsada per l’Institut Privat d’Estudis Món Juïc, per tal de promoure 
l’estudi i difusió del judaisme català a partir de les diferents restes 
arqueològiques o documentals relativa als jueus que romanen al nostre 
municipi. 
  
Els objectius de la Xarxa de Calls són: a) la recerca als arxius amb la 
participació de diferents sectors de la societat per aprofundir en el 



  

  

coneixement del judaisme català i b) la creació d’una xarxa que inclogui tots 
els indrets dels territoris de parla catalana on hi hagué presència jueva. 
  
La quota anual per l’adhesió a la xarxa és de 250 euros. 
  
Atès l’informe del director de l’Arxiu Històric Municipal de Cardona que 
consta a l’expedient. 
  
 
Per tot això aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió Informativa Permanent proposta al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
 

  
Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cardona a la Xarxa de 
Calls, impulsada per l’Institut Privat d’Estudis Món Juïc per tal de promoure 
l’estudi i difusió del judaisme català a partir de diferents restes 
arqueològiques o documentals relatives als jueus que romanen al nostre 
municipi. 
  
Segon.-.- Facultar a l’Alcalde per tal de realitzar tots els tràmits oportuns 
per tal que es pugui formalitzar aquesta adhesió. 
  
Tercer.- Comunicar els anteriors acords a l’Institut Privat d’Estudis Món 
Juïc, als efectes corresponents.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula al tinent d’alcalde delegat de Patrimoni Històric i 
Arxius. 
 
El Sr. Joan Hernández, diu que a la comissió informativa ja van comentar el 
que tenim documentat de la presència dels jueus a Cardona. El 18 de maig 
es va fer una xerrada i vam tenir la sort de tenir al municipi al Manuel 
Forcano, que és el director de l'Institut Ramon Llull.  
 
Vol aprofitar per agrair al director de l'Arxiu Històric, l'Andreu Galera, el fet 
que en els darrers anys hagi tingut la persistència necessària per poder 
documentar i posar en valor el patrimoni de Cardona. Vam tenir la sort de 
poder documentar a nivell material i historiogràfic la presència dels ibers i 
dels romans, a través de l'excavació del camp de vida activa. També es va 
excavar la necròpolis, que semblava medieval i que es va constatar que és 
anterior a la Carta de repoblament, avui exposada, i de mitjans del segle 
IX. La part medieval és la quina tenim més treballada. I la part que s'havia 
deixat de banda, per raons òbvies de que no es disposava de més 
documentació, era el món jueu. Ara aquest món jueu passa a ser una part 
més dins del mapa de Catalunya i posiciona a Cardona en una posició força 



  

  

destacada: no estem al nivell de Girona, ni estem parlant del call de 
Barcelona, però sí que ens situa en un espai important, sobretot per estar a 
l'ombra dels senyors. 
  
El fet que ens haguem adherit a la Xarxa de Calls és una aposta 
econòmicament barata, que es pot assumir amb la mateixa partida anual de 
patrimoni, però que suposarà una gran aportació a nivell de coneixement. 
L'Institut Mon Juïc està treballant moltíssim a nivell català i a més ens 
proporcionarà totes les càtedres de la Universitat de Barcelona. I aprofita 
per anunciar que ja ha aparegut la presència d'enterraments musulmans a 
Cardona de l'època X-XIII, amb inscripcions en àrab antic, en les seves 
escriptures quadràtiques. Ara som capaços de demostrar tant històricament 
com amb proves físiques i palpables tota aquesta història que acumula 
Cardona pel fet de comptar amb el recurs de la sal. 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals no 
intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 11 membres presents que composen la Corporació. 
 
 
 
 
B) ACTIVITAT DE CONTROL 
 
 
 
4.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
4.1.- ALCALDIA.- 
 
4.1.1.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L'ALCALDIA DEL NÚM. 
0158 AL NÚM. 0203 I DEL NÚM. 0205 AL NÚM. 0232 DE 2018. 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia 
núm. 0158 al núm. 0203 i del núm. 0205 al núm. 0232 de 2018, dictats per 
l'Alcaldia-Presidència: Art. 22.2.a) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i que 
figuren al Llibre de Decrets. 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals. 
 
 



  

  

El Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, diu que un cop més 
demana les dades relatives a les hores extres realitzades pel personal. Ho 
ha sol·licitat en moltes ocasions i no li agradaria acabar el mandat acusant 
de manca d'informació en relació al tema de les hores extres. 
 
La tinent d'alcalde delegada d'Hisenda, Sra. Molner comenta que comptava 
que ja les tenia totes i que se li havien enviat per correu electrònic. 
 
El Sr. Casas diu que té accés als decrets, però parlen d'un annex als decrets 
que no hi és, i ells demanen tenir aquest desglossament. 
 
 
La secretaria diu que es compromet a comprovar perquè no disposen 
d'aquesta informació i en fer per manera que els arribin aquestes dades. 
 
L'alcalde diu que l'equip de govern no té cap problema en donar-li aquesta 
informació. I que té la completa llibertat per adreçar-se a qualsevol 
treballador de l'ajuntament i demanar que li faciliti aquesta informació. 
 
 
La Sra. Ruiz, portaveu del Grup Municipal del PDeCAT diu que el 
desglossament d'hores extres abans sí que es relacionaven en el mateix 
decret. 
 
La Sra. Molner contesta que abans es posaven les hores amb els noms 
concrets i es va variar perquè aquestes dades no constessin en el text del 
decret, de la mateixa manera que es realitza amb altres dades, com els 
ajuts de Serveis socials. 
 
El Sr. Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC diu que no volen disposar 
de la informació individualitzada per persones, sinó per serveis (policia, 
brigada, etc.) 
 
L'alcalde afirma que no hi ha cap problema per poder-los proporcionar 
qualsevol informació que demanin, i que es poden adreçar directament a 
secretaria i demanar les dades que precisin. 
 
 
4.1.2.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE L'ALCALDIA NÚM. 204/2018 
RELATIU A LA SUSPENSIÓ DE LES JUNTES DE GOVERN LOCAL DE LA 
PRIMERA QUINZENA D'AGOST DE 2018. 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat del Decret de l'Alcaldia núm. 
204/2018 relatiu a la suspensió de la celebració de les Juntes de Govern 
Local corresponents als dies 7 i 14 d’agost de 2018. 
 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Ferran Estruch explica que el fet de que en la primera quinzena del 



  

  

mes d'agost no hi hagués la majoria suficient per fer les juntes va 
comportar suspendre les juntes d'aquelles dues setmanes, i que això es va 
aprovar i recollir en el corresponent decret, del qual es dóna compte en 
aquest ple. 
 
 
A continuació, la Presidència dóna la paraula als grups municipals, els quals 
no intervenen. 
 
 
 
 
C.- ASSUMPTE SOBREVINGUT.- 
 
No s’ha presentat cap assumpte sobrevingut en aquesta sessió. 
 
 
 
 
D.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
L’Alcalde dóna la paraula als Grups Municipals.  
 
 
Per part del grup municipal del PSC es plantegen els següents precs i 
preguntes: 
 

1) El Sr. Casas, remarca el tema de les reparacions que s'han de fer a La 
Coromina. Ha deixat passar la Festa Major però veu que tot continua 
igual i suposa que han tingut un excés de feina i no ho han pogut 
solventar. Per això ho vol tornar a posar sobre la taula, perquè durant 
la Festa Major la intervenció ha quedat pendent i no s'ha ofert una 
imatge especialment positiva. 

 
L'alcalde demana a quines reparacions concretes fa referència i el Sr. Casas 
diu que a la del pont. El Sr. Estruch diu que la reparació de la carretera no 
és una actuació tant senzilla com sembla, en tant que és una intervenció 
amb asfalt. Es requereix que es promoguin altres actuacions amb asfalt i 
llavors poder aprofitar per fer aquest primer tram de les colònies Manuelas. 
 
 

2) El Sr. Casas demana com ha anat el tema de les notificacions de la 
taxa de clavegueram. Consideren que s'ha produït un desgavell 
important i no creu que la manera com s'ha procedit sigui la correcta, 
i la realitat és que hi ha molta gent que no ha rebut aquesta 
notificació. No sap quin és el procediment correcte, si via correus o 
burofax, però hi ha contribuents a qui s'ha deixat la comunicació a la 
bústia, de manera que si no la obren, es produirà un problema. 

 
 



  

  

La secretària explica que les notificacions s'han realitzat d'acord amb el que 
marca la Llei 39/2015, d’1 d’octubre del procediment administratiu comú. 
 
S’ha contractat el servei de notificació  d’acord amb el que estableix aquesta 
Llei  al seu article 42, que determina que s’han de practicar dos intents de 
notificació, tenint en compte que si el primer intent de notificació s’ha fet 
abans de les quinze hores el segon intent s’ha de fer després de les quinze 
hores o a la inversa i que s’ha de deixar una diferència de tres hores entre 
els dos intents de notificació. 
 
 
L'alcalde diu que com a govern i estructura tècnica es disculpen perquè és 
un tema que, per motius de personal, no es va poder implementar com 
seria desitjable i que els cobraments del 2017 han tingut un endarreriment 
important. 
 
 

3) El Sr. Casas pregunta quan es va modificar l'ordenança relativa al 
clavegueram i es va preveure que la tarifa relativa a les famílies 
monoparentals fos de deu euros. Recorda que es va fixar la tarifa de 
20 euros per a les llars. 

 
 
La Sra. Molner diu que no s'ha variat mai respecte les tarifes que va aprovar 
el ple amb la corresponent ordenança. 
 
 

4) El Sr. Casas diu que li han arribat queixes de la televisió per cable, 
perquè amb les darreres tronades varis usuaris es van veure afectats. 
En teoria s'han solventat les incidències, però en segons quins barris 
encara hi ha problemes i no es disposa de TV per cable. Es va posar 
en contacte amb l'empresa que ho gestiona i va dir que en part hi 
havia una problemàtica per part de l'ajuntament. 

 
 
L'alcalde contesta que en aquets moments hi ha trenta-set famílies que 
encara utilitzen el cable i la major part de la població s'ha passat a la fibra i 
per tant veu bé la TV i la TV per cable per fibra. En teoria hi va haver un 
problema amb el repetidor que també va afectar a d'altres municipis, i no 
els consten altres problemes en aquests moments. Però sí que és cert que 
l'altre dia hi van haver problemes amb el canal de TV Cardona, no amb els 
altres, i no es sentia bé. Es va contactar amb el Cinema Amateur que se'n 
cuida i amb l'empresa Elèctrica de Guixers, i en teoria hauria d'estar 
solventat i s'hauria de veure bé. 
 
 
El Sr. Hernández, tinent d'alcalde delegat d'Urbanisme diu que demanaran 
quin problema hi ha al Barri de Coma amb la televisió per cable, perquè és 
un servei que s'ha de continuar prestant. 
 



  

  

 
El Sr. Casas comenta que li van explicar que s'havia solventat, però que hi 
havia una canonada per la qual calia passar i que per part de l'ajuntament 
no hi havia la intenció d'arreglar-la. 
 
 
El Sr. Hernández diu que la TV per cable no ha tingut cap modificació de 
traçat, s'han aprofitat les línies existents. I que tot i que les primeres 
setmanes d'agost hi havia un problema general a part de Catalunya, 
l'ajuntament va anar reclamant i pressionant per tal de solventar aquestes 
incidències. 

  
 

5) El Sr. Casas, pel que fa al bar del camp de vida activa, demana si 
estarà cedit al CF Cardona. 

  
 
L'alcalde explica que degut a la premura del temps, i valorant-ho amb 
l'equip de coordinació del camp de vida, es va concloure que la millor opció 
era subscriure un conveni amb un any de durada amb el CF Cardona. Es va 
fer una proposta de conveni que ells ja tenen i que caldrà signar, amb unes 
condicions específiques en quant a finança, mobiliari... 
 
 
El Sr. Casas pregunta si posteriorment es licitarà de forma oberta. 
 
 
El Sr. Estruch contesta que aquesta és la intenció, tot i que l'ajuntament 
tem que la infraestructura no sigui prou atractiva i que no es presentin 
licitadors. El conveni permetrà comprovar com funciona el bar durant un 
any per tal de veure quines són les condicions que caldrà establir i com 
funciona la infraestructura. També hi ha l'opció de fer com a Solsona, en 
que ho està gestionant una entitat del tercer sector. 
 
 
El Sr. Casas demana que li facin arribar una còpia del conveni. 
 
 

6) Pel que fa a la rotonda, el Sr. Casas demana si hi ha alguna previsió. 
 
 
El Sr. Hernández contesta que la Diputació de Barcelona els va dir que es 
tornaria a iniciar l'obra passada la Festa Major. 

 
 

Per part del PdeCAT es formulen els següent precs i preguntes. 
 

1) La Sra. Rosa Ruiz, portaveu del Grup municipal del PDeCAT diu que a 
La Coromina hi havia un contenidor de piles davant del Bar Platano 
que s'ha retirat i demana si és possible que el tornin a posar. 



  

  

 
 
L’alcalde diu que ho estudiaran perquè en aquest moment no en tenen 
coneixement. 
 
 

2) La Sra. Ruiz diu que fa alguns plens ja van comentar que al Turó del 
Rossinyol hi ha moltes males herbes tant a les voreres sinó sortint a 
l'asfalt i demana si s'han pres mesures.  A més els consta que hi ha 
veïns que han entrat queixes a l'ajuntament. 

 
 
L'alcalde diu que no recorda el número de solars  on s'han fet aquests 
requeriments perquè es procedís a la neteja, però que el llistat era 
important. 

 
 
I no havent-hi altres assumptes que tractar, la Presidència aixecà la sessió 
essent les vint-i-una hores, de la qual s’estén aquesta acta que, com a 
secretaria-interventora accidental, per a la seva constància i efectes, 
CERTIFICO. 
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